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ÖNÉRTÉKELÉSEN ESIK ÁT, AKI JELENTKEZIK 

Segítünk a Presztízs díjas 
pályázatok megírásában 

Egy héttel ezelőtt jelent meg a 
Lapcom Kft. Délmagyarország 

Kiadó pályázati felhívása a 
2006-os Presztízs Dijakra. Ki-
adónk idén pályázati tanács-
adással is segíti az érdeklő-

dőket, az anyag összeállításá-
ban a Step&Vals Kft. vállalta a 

közreműködést. 

Hiába tartalmazza a pályáza-
ti űrlap a kérdéseket, aki még 
sosem állított össze cégével, 
vállalkozásával kapcsolatban 
anyagot, az nehézségekkel 
szembesülhet - mondta Ka-
tona Ildikó, a Step&Vals Kft. 
cégvezetője. A társaság 
ugyanis idén - a Presztízs Dí-
jat alapító Délmagyarország 
Kiadó ötleteként - tanács-
adással segíti azokat az ér-
deklődőket, akik szeretnének 
nevezni, de elbizonytalanod-
tak, vajon képesek-e vála-
szolni a kérdésekre. Ez azon-
ban nem jelenti azt, hogy 
meg is írják a pályázatot a je-
lentkező helyett. 

A pályázatírásnak van egy 
technikája, bele lehet jönni, 
hiszen általában a legelsőt a 
legnehezebb elkészíteni -
folytatta a gondolatmenetet 
Katona Ildikó. Az a tapaszta-
lat, hogy a kisvállalkozások-
nak általában nincs idejük 
önmagukról nívós bemuta t -
kozó anyagot készíteni. Ezért 
munkatársaival együtt min-
denkit arra ösztönöznek, 
hogy pályázzanak, és ha 
mégsem nyernek, akkor is 
értékes az a dokumentum, 
amit összeállítottak. A későb-
biekben, más pályázatok el-
készítésekor sorvezetőként 
lehet használni. 

A cég belső fejlődésének is 
jót tesz egy pályázati anyag 

elkészítése, mert aki írja, 
óhatatlanul önértékelésen, 
önvizsgálaton esik át, vagyis 
önauditot készít. Akárcsak 
egy sportolónál, akire jellem-
ző, hogy a versenyre való fel-
készülés időszakában na-
gyobb belső változásokon 
esik át, mintha nem indulna 
el a megméret tetésen. Sok 
vállalkozásnál kiderül 
mondta a cégvezető - , hogy 
fejlődéséről szép ívet tud fel-
vázolni, de hiányoznak belő-
le a mérföldkövek. Nincs 
honlapja, hiányos az archí-
vuma, amely a cég fejlődését 
dokumentá lhatná , mert el-
vesztek a fényképek, a refe-
renciák, nem emlékeznek az 
évszámokra. 

Még egy családi vállalko-
zást is vissza kell tudni ve-
zetni az alapokra, hiszen 
már a rendszerváltás óta -
amikor a legtöbb céget "ala-
pították - is több mint más-
fél évtized telt el. A 
Step&Vals-nak az a tapaszta-
lata, hogy most érkezik el a 
vállalkozások életében az az 
időszak, amikor egy fiata-
labb generációnak kell átad-
ni a tevékenységet, vagy a 
profilok között kell rendet 
rakni, és bizonyos tevékeny-
ségeket a menedzsment re 
bízni. Ezen kérdéseket is 
tisztázni lehet egy-egy pályá-
zat elkészítésekor. Valamint 
arra is „rá lehet kényszeríte-
ni" a pályázókat, hogy egy 
víziót, küldetést vázoljanak 
fel arról, milyen jövőt kép-
zelnek el a vállalkozásuk szá-
mára. „Mi is a dolgunk a vi-
lágban?" - ezt a kérdést is fel 
kell tudni tenni Katona Ildi-
kó szerint, aki arra biztatja a 
vállalkozókat, pályázzanak a 
Délmagyarország Presztízs 
Díjra. 

f . k . 

D E L M A G Y A R O R S Z A G 

P R E S Z T Í Z S D Í J 

un vásáron 
már faarkácsáfuházban 

otthoni munkákhoz 

kelléket? 

22% 
nem 

Véleményközeiben 
A Pannon véleményalkotó SMS-rovata 

Írja meg heti kérdésünkre 

válaszát SMS-ben a 

06-20/554-2444-es 
telefonszámra! 

A hét kérdése: 
Ön szeptember elseje után 

kevesebbet fog telefonálni? 

Várjuk olvasóink SMS-szavazatait! 
Küldjenek frappáns választ vagy egy egyszerű 

igent, nemet a kérdésre! A legjobb válaszokat 

megjelentetjük! Szívesen vesszük, ha kérdést 

is javasolnak, miről tudjuk meg a köz véleményét? 

pannon 

H A L Á S Z C S Á R D Á K , HÚSIPARI C É G E K A VEVŐK 

Fűszerpaprika, több pénzért 
Szegeden és környékén van-
nak olyan, kisebb fűszerpap-
rika-feldolgozó cégek, melyek 
kizárólag saját termelésű, ter-
mettetésű paprikát használ-
nak. A vevők: főleg halász-

csárdák, kisebb húsipari cé-
gek, amelyek több pénzt is 
hajlandóak fizetni a magyar 
paprikáért, mintha import is 

kerülne bele. 

Hódi Imréné egyéni vállalkozó 
és családja mintegy négy hek-
táron termeszt fűszerpaprikát. 
-Van paprikánk édes is, erős is, 
különlegesen magas festéktar-
talmú. Szentmihályon és Bu-
dapesten szerezhető be, egy 
helyen - mondta a cég képvise-
letében Magyar Attila a hét vé-
gi, Klauzál téri fűszerpapri-
ka-rendezvényen. Az idei ter-
més nyers paprikában 80 má-
zsa körül várható, ez 10-12 má-
zsa őrölt paprikát eredményez, 
de ha sokáig jó lesz az idő, en-
nek akár a duplája is összejö-
het. A bevétel? - Nem vagyunk 
olcsók, mert a paprikánk sem 
mindennapi: 1800-2000 forint 
az őrlemény kilója - mondja. 
Nem foglalkoztatnak senkit, 
saját maguk termelik és dol-
gozzák föl a fűszerpaprikát, 
családi összefogással. A költsé-
gek? Hektáronként 50-80 ezer 
forint a föld beművelése, aztán 
jön a locsolás, permetezés... 
Uniós támogatásokat sajnos 
nem tudnak fölhasználni, 
„mert azokat nem ilyen kis cé-
geknek találták ki" - halljuk. 
Hallottak a Fűszerpaprika Ku-

Paprikaszüret Zákányszék határában 

tató-fejlesztő Kht. szegedi 
szakemberei által kifejlesztett 
új fajtákról, a hideghajtatásos 
fóliaházas termeléstechnológi-
áról, és látnak benne fantáziát. 
Gondolkoznak is azon: kipró-
bálják az új fajtákat, először 
szabadföldön - aztán kiderül, 
hogyan tovább. 

Az újszentiváni Szögi Zoltán 
szintén egyéni vállalkozásban 
termeli, őrli a fűszerpaprikát, 
már jó tizenöt éve. Előtte a hús-
iparban dolgozott, így került 
kapcsolatba a paprikával. Elő-
ször a hentesség volt a főállása, 
a paprikázást másodállásban 
csinálta - utána fordult a sor-
rend. lelenleg csak paprikázik. 
De már második éve rosszul 
alakulnak a dolgok: a költsége-
ket csak a hektáronkénti mint-

egy százmázsás termés fedez-
né, az időjárás eddigi alakulása 
alapján azonban úgy véli, jó, ha 
50-60 mázsát le tudnak szedni 
egy hektárról. Még egy rossz 
évet már aligha bírnának ki, de 
az ember olyan, hogy sosem 
adja föl - mondja a vállalkozó, 
aki szintén jelen volt a paprika-
napokon. Mit szól az új fajták-
hoz, az új termesztéstechnoló-
giához? Nem igazán hisz ben-
ne, szerinte annyit kellene rá-
költeni a fóliaházas módszerre, 
hogy aligha térülne meg. Egy 
hagyományos, magas festék-
tartalmú szegedi, s egy szintén 
hagyományos, bőtermő szent-
mihályi fajtát alkalmaz. 

Miért éri meg a röszkei - a 
Klauzál téri paprikarendezvé-
nyen ugyancsak részt vevő -

f o t o : g y e n e s k a l m a n 

Paprika Molnár Kft.-nek fajta-
és technológiaváltásban gon-
dolkodni? - Nagyon sok halász-
csárda, étterem, kis húsfeldol-
gozó cég hajlandó megfizetni a 
magasabb árat az őrölt papri-
káért, ha tudja: minden kétsé-
get kizáróan, teljes mértékben 
magyar paprikából készült -
mondja Molnár Albert ügyve-
zető. - A kutatók szerint nem 
lesz magas a költség, és már ak-
kor, nyár elején is elő lehet jön-
ni új, friss fűszerpaprikával, 
amikor a tavalyi már minden-
hol elfogyott, s csak importból 
lehetne fedezni - teszi hozzá. 
Ezt a piaci lehetőséget kár len-
ne figyelmen kívül hagyni - ha 
ők nem hasznosítanák, akkor 
hasznosítaná más. 

f . c s . 

FÖLDSZINTI INGATLANIRODÁT NYITOTT A LIMIT 

Minden tizedik internetező benéz 
Jelentős változás a tizenhat 
éve alapított LIMIT Tanács-
adó és Vagyonértékelő Kft. 
történetében, hogy nemrég 

utcára nyíló ingatlaniro-
dát nyitott. A Délmagyaror-

szág Presztízs Díjával 
2005-ben elismert közép-
vállalkozás vezetője újabb, 
ugrásszerű fejlődésről szá-

molhat be. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

Bozsó Miklós ügyvezető igaz-
gató szerint jókor, jó időben 
nyílt meg a LIMIT Tanácsadó 
és Vagyonértékelő Kft. ú j in-
gatlanirodája a József Attila 
sugárút elején. Abban az 
épületben, amelynek emele-
ti helyiségeiben fogadták ko-
rábban összes ügyfelüket. 
Azért gondolja úgy, hogy jó-
kor és jó időben bővítettek, 
mert összefüggést látnak az 
internetező és a személye-

sen is hozzájuk betérő ügyfe-
lek száma között. Míg 
ugyanis korábban havonta 
2-3 ezren keresték fel hon-
lapjukat, augusztus végére 
már elhagyták a 7500-as lá-
togatói számot, ami azt je-
lenti, hogy minden tizedik 
internetező személyes ügy-
felükké válik. 

Ennyi érdeklődőt már 
n e m lehetet t az emele ten 
kiszolgálni - magyarázta 
Bozsó Miklós. Most a LIMIT 
tizennyolc munka tá r sa a 
140 négyzetméteres föld-
szinti, bankszerűen kialakí-
tot t i rodában foglalkozik az 
ügyfelekkel: itt egy helyben 
lehet intézni a közvetítést, 
az értékelést, a hitelfelvételt 
és lehet aláírni a szerződést 
az ügyvéd közreműködésé-
vel. Az emelet i i rodákban 
már csak a cég- és a gazda-
sági vezetés, valamint a vál-
lalati vagyonértékelők dol-
goznak. 

A cégvezető elmondta, a la-
kossági ügyfélkör bővülésé-

nek köszönhető, hogy míg az első félévben túljutottak a 
2005-ben 150 millió forintos bűvös 100 millió forintos ér-
árbevételt értek el, idén már téken. 

Ingatlanközvetítés, értékbecslés, 
hitelügyintézés egy helyen 
- az ÖN KÉNYELMÉÉRT! 

62/551-651, 30 /9 400-400 WW.Iimít.hü 

http://www.delmagyar.hu

